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16.december 2018 
 
 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsender jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 

1. Hvor mange af disse er ansat i Royal Greenlands trawlere: 

a.  Styrmænd? 

b.  Skippere? 

c. Maskinmestre? 

d. Hvor mange af dem er født i Grønland? 

2. Hvor mange grønlændere har fuldført uddannelse som styrmænd, skippere, maskinmestre i 
trawlere/skibe i de sidste 10 år? 

a. Hvor mange af den er blevet ansat hos Royal Greenland? 

b. Modtager grønlandske ansøgere til stillinger som styrmænd, skippere og maskinmestre afslag? 
Hvis det er tilfældet, hvilke begrundelser benyttes der? 

3. Hvilke fordele mener Naalakkersuisut der er, ved at opstarte en søfartsskole i Grønland og hvor 

gavnlig har denne været for vores land? Hvis der er fordele, hvilke fordele taler vi om? 

 

4.     Benyttes personer der er uddannede hos vores søfartsskole flittigt i RG’s trawlere?  

 

a. Hvis ja, hvordan?  

b. Hvis nej, hvad er begrundelserne? 

 

5. Hvilke planer har Naalakkersuisut for at sikre, for at øge antallet af lokale styrmænd, skippere og 

maskinmestre i Royal Greenlands trawlere? Hvilke initiativer agter man at tage? 

 

6. Hvilke initiativer påtænker Naalakkersuisut at tage for at fremme søfartsuddannelserne? Hvilke 

planer har Naalakkersuisut for at øge antallet af grønlændere med uddannelser som styrmænd, 

skippere og maskinmestre? 

 

7. Hvilke arbejdsmarkedspolitiske strategier kræver Naalakkersuisut for at sikre en god 

virksomhedsetik for samfundsejede virksomheder? Hvilke planer har Naalakkersuisut for at sikre, 

at de krav som RG opstiller kan opfyldes af grønlændere? 
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8. Har Naalakkersuisut håndgribelig planer om at øge antallet af grønlandske søofficerer, herunder 

også øge bevilling til området? 

 

(Medlem af Inatsisartut Peter Olsen, Inuit Ataqatigiit) 

 
Begrundelse: 
 
Følgende kunne læses i Sermitsiaq AG’s hjemmeside den 13. december: 
 
”Vi er alt for få mennesker i Grønland. Der er brug for indvandring og flere udlændinge, som kan bidrage til 
samfundet.  Sådan lyder budskabet fra Royal Greenlands administrerende direktør Michael Thinghuus.”  
 
Han peger på, at det er vigtigt for Royal Greenland at kunne benytte blandt andet færøske officerer på 
trawlerne, fordi der mangler uddannede grønlændere.”  
 

Vi indførte hjemmestyreordningen i 1979 og i 2009 indførte vi Selvstyret for at opnå mere Selvstyre og 

påtage os mere ansvar i vort land. Disse for at komme over, at vi i de tidligere år har været tilskuere til 

udviklingen samt for at eliminere forhold der har fjernet ansvaret fra vore hænder. Fordi vi ønsker at 

påtage ansvar og styre vore egne forhold. 

Desværre kan vi konstatere at vi endnu ikke har nået vores mål. Det er både ærgerligt og beklageligt. 

Dette viser at vi på alle områder må lægge større kraft i at opnå vores målsætninger. 

Derfor stiller jeg spørgsmål til Naalakkersuisut med disse begrundelser. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


